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267. schůze Akademického senátu Masarykovy univerzity 

Zápis z řádného zasedání ze dne 16. 1. 2023  
 

Program zasedání 

1. Zahájení ........................................................................................................................ 2 
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4. Zpráva rektora ............................................................................................................... 3 
5. Volba předsedkyně/předsedy a členek/členů volební komise pro volbu 

  kandidátky/kandidáta na funkci rektorky/rektora MU ...................................................... 6 
6. Vyhlášení volby kandidátky/kandidáta na funkci rektorky/rektora MU ............................ 8 
7. Jednací řád Vědecké rady FSpS MU ............................................................................ 9 
8. Jednací řád Akademického senátu ESF MU ............................................................... 10 
9. Různé.......................................................................................................................... 11 
 

Přílohy zápisu  
1. Prezenční listina 

2. Přijatá usnesení 

3. Překlad usnesení do anglického jazyka 

4. Výsledky hlasování na úrovni jednotlivých členů AS 

5. Jednací řád Vědecké rady FSpS MU  

6. Jednací řád Akademického senátu ESF MU 

 

Přítomni   

 

Členové AS senátoři uvedení v prezenční listině a v tabulce účasti, která tvoří přílohu č. 3 

tohoto zápisu; 

                 při zahájení zasedání AS bylo přítomno 49 členů AS; 

                    celkem se zasedání zúčastnilo 49 členů AS 

 

Zvaní hosté   prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D., rektor 

 Mgr. Marta Valešová, MBA, kvestorka 

 prof. PhDr. Jiří Hanuš, Ph.D., prorektor pro personální a akademické záležitosti  

Mgr. Michal Bulant, Ph.D., prorektor pro vzdělávání a kvalitu  

doc. PhDr. Mgr. Simona Koryčánková, Ph.D., prorektorka pro záležitosti 

studentů a absolventů  

prof. RNDr. Šárka Pospíšilová, Ph.D., prorektorka pro výzkum a doktorské 

studium  

prof. JUDr. Radim Polčák, Ph.D., prorektor pro rozvoj, legislativu a informační 

technologie 

prof. Ing. Martin Kvizda, Ph.D., prorektor pro vnější vztahy a celoživotní 

vzdělávání 

doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D., prorektor pro internacionalizaci 

prof. MUDr. Martin Repko, Ph.D., děkan Lékařské fakulty MU 

https://www.muni.cz/lide/17132-jiri-hanus
https://www.muni.cz/lide/2759-michal-bulant
https://www.muni.cz/lide/2596-simona-korycankova
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prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D., děkan Přírodovědecké fakulty MU 

Ing. Zuzana Sajdlová, Ph.D., proděkanka pro vědu a výzkum Fakulty 

sportovních studií Fakulty sportovních studií MU  

Ing. Dagmar Vágnerová Linnertová, Ph.D., předsedkyně Akademického 

senátu Ekonomicko-správní fakulty MU 

 

 

Další členové akademické obce a veřejnost 

 

Definice používaných zkratek  
 
AS  Akademický senát Masarykovy univerzity,  

v kombinaci se zkratkou fakulty akademický senát dané fakulty 
ČKR Česká konference rektorů  
ČVUT České vysoké učení technické v Praze 
EK Ekonomická komise Akademického senátu MU   
EKV Etická komise pro výzkum Masarykovy univerzity 
ESF Ekonomicko-správní fakulta Masarykovy univerzity  
FaF Farmaceutická fakulta Masarykovy univerzity 
FF Filozofická fakulta Masarykovy univerzity  
FI Fakulta informatiky Masarykovy univerzity   
FSS Fakulta sociálních studií Masarykovy univerzity  
FSpS Fakulta sportovních studií Masarykovy univerzit y 
HS Hospodářské středisko 
INET Ekonomicko-správní informační systém MU  
IS Informační systém Masarykovy univerzity   
JŘ Jednací řád Akademického senátu Masarykovy univerzity  
KAP Komora akademických pracovníků Akademického senátu MU  
LF Lékařská fakulta Masarykovy univerzity 
LK Legislativní komise Akademického senátu MU 
MU Masarykova univerzita  
MŠMT   Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy  
MZ Ministerstvo zdravotnictví  
NAÚ Národní akreditační úřad pro vysoké školství  
PdF Pedagogická fakulta Masarykovy univerzity  
PrF Právnická fakulta Masarykovy univerzity  
PřF Přírodovědecká fakulta Masarykovy univerzity  
RMU Rektorát Masarykovy univerzity  
RVH Rada pro vnitřní hodnocení Masarykovy univerzity 
RVŠ  Rada vysokých škol  
SK  Studentská komora Akademického senátu MU  
SR Správní rada Masarykovy univerzity  
TSP  Test studijních předpokladů 
UKB Univerzitní kampus v Bohunicích  
VMK Volební a mandátová komise Akademického senátu MU  
VR Vědecká rada Masarykovy univerzity  
VŠ Vysoká škola 
ZVŠ  Zákon o vysokých školách  

1. Zahájení  

Jednání zahájil předseda AS Josef Menšík. Uvítal na zasedání všechny přítomné 

a konstatoval usnášeníschopnost AS. Ze zasedání se omluvili senátoři a senátorky J. 

Nykodým, T. Vlček, V. Smutná, N. Antalová a M. Vrubel. 
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Předseda AS pověřil pořízením zápisu ze zasedání Mgr. Jana Kabáta, právníka RMU.  

 

Diskuse 

(zápis je v tomto i v dalších bodech zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, nejedná se 

o doslovný přepis) 

 

Hlasování o programu zasedání 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 49. 

Pro:                    49 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Návrh programu zasedání byl schválen (viz program). 

2. Informace o změnách členství v AS MU 

Předseda VMK představil změnu v členství AS. S ohledem na to, že senátor M. Talčík 

ukončil své členství v AS, stal se novým členem AS za SK senátor P. Novák. 

 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

3. Kontrola úkolů 

Předseda AS konstatoval, že v současné době žádné úkoly nejsou.  

 

Diskuse 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

4. Zpráva rektora 

Rektor ve své zprávě představil důležité události, které se konaly uvnitř a navenek MU. 

Z událostí, které se konaly uvnitř MU se dne 6. 12. 2022 spolu s prorektorkou S. 

Koryčánkovou zúčastnil oslav Mezinárodního dne dobrovolníků a poděkování 

dobrovolníkům, které zorganizovali dobrovolníci z MUNI Pomáhá. 8. 12. proběhlo 

slavnostní předávání cen prorektorky za excelentní výsledky v Ph.D. studiu. 12. 12. rektor 

jmenoval novou děkankou PdF stávající prorektorku pro záležitosti studentů a absolventů 

S. Koryčánkovou, která se dnes účastní zasedání AS jako prorektorka MU naposledy. 

V mezidobí bude výkonem její agendy pověřen prorektor B. Dančák, a to až do řádného 

jmenování nového prorektora rektorem zvoleným na dubnovém zasedání AS. Rektor 

zároveň prorektorce poděkoval za její práci a popřál ji mnoho úspěchů v rámci vedení PdF. 

13. 12. proběhlo zasedání kolegia rektora. Dne 22. 12. proběhlo jednání se zástupci spol. 

Biology Park a. s. 5. 1. 2023 rektor uvedl do funkce nového ředitele ÚVT J. Myslivečka. 

Současně poděkoval za práci bývalému řediteli L. Matyskovi. Dne 9. 1. proběhlo jednání 

s představiteli AS. 10. 1. proběhlo zasedání RVH a proběhlo rovněž Grémium MUNI 

BioPharma Hub, kde proběhla diskuse o dalším vývoji tohoto velmi rozvojového a 

nadčasového projektu. V průběhu ledna pak probíhají hodnotící pohovory. Z akcí, které se 

konaly navenek univerzity, rektor zmínil Adventní koncert MU, který se konal 7. 12. 2022 

v bazilice na Mendelově náměstí. 13. 12. se na Komenského nám. uskutečnila charitativní 
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akce U3V pro UNICEF pořádaná Univerzitou třetího věku MU. 15. 12. se rektor v Praze 

zúčastnil jednání s min. pro vědu a výzkum H. Langšádlovou, zejm. ohledně budoucího 

financování vědy a výzkumu. 19. 12. se rektor zúčastnil slavnostního předávání 

profesorských dekretů v pražském Karolinu. Dne 21. 12. se uskutečnilo jednání M17 

(hodnotící platforma ve vybraných oblastech) a tripartity VŠ. V tomto roce se chystá změna 

známek v hodnotících panelech. Připomněl, že aktéři platformy velmi kladně hodnotili 

vědeckou činnost MU. Pomine-li, že MU není technickou univerzitou, musí MU v ostatních 

oblastech cílit na hodnocení A, což má své finanční konsekvence. Dále rektor uvedl, že MU 

navštívil dne 5. 1. 2023 rektor University of Haifa, se kterou bude i nadále rozvíjena 

společná spolupráce zejm. v oblastech udržitelnosti. 6. 1. bylo podepsáno memorandum 

Mendel. 12. 1. se rektor zúčastnil výběru vítězů Ceny Wernera von Siemense. Závěrem 

této části zprávy rektor uvedl, že se dnešního dne v Praze setkal s ministrem zdravotnictví. 

Z událostí, které se budou konat rektor pozval na slavnostní podvečer u příležitosti 104. 

výročí založení MU, v rámci kterého bude přejmenována Aula PrF na Aulu Karla Engliše. 

Ve dnech 2. a 3. března 2023 poté proběhnou Masarykovy dny. Rektor informoval o 

probíhajícím výběrovém řízení na univerzitního ochránce práv. V této souvislosti poděkoval 

za účast členům SK v komisi pro výběrové řízení. V další části své zprávy rektor informoval 

o činnostech dobrovolnického centra MUNI Pomáhá, rozvoji kolejí MU, doporučení 

mezinárodní vědecké rady ISAB MU a opatření k výši doktorského stipendia pro rok 2023. 

Rektor nejprve představil činnosti centra MUNI Pomáhá. Informoval, že do agendy na 

úrovni jednotlivců spadá doučování a hlídání dětí, nákupy seniorům, právní pomoc 

studentům MU a na úrovni instituce nábor dobrovolníků pro různé činnosti. Probíhají 

spolupráce s partnery např. v rámci akce Koláč pro hospic, spolupráce s Hnutím 

Brontosaurus nebo AZ kvíz MS ve fotbale, v jehož rámci bylo vybráno celkem 108 700 Kč 

na fungování dobrovolnického centra. V rámci vzniklé aplikace MUNI Pomáhá je přihlášeno 

celkem 5 753 dobrovolníků, přičemž žádostí o pomoc bylo vyřešeno celkem 6 062. 

Klíčovou problematikou centra je doučování, kterého se velmi dobře zhostila PdF, která za 

těmito účely ve dnech 8. až 19. 8. pořádá letní školu doučování. Rektor všechny poprosil o 

vnímání těchto aktivit, které mají svůj potenciál na úrovni prestiže MU v tuzemsku, ale i 

v zahraničí a poděkoval všem, kdo se v rámci centra angažují. Následně rektor představil 

rozvoj kolejí MU. Nejprve rektor uvedl kapacity kolejí MU (3840 lůžek) včetně zaplněnosti 

kapacit, které jsou na svém maximu, a to zřejmě i s ohledem na aspekty, které nese 

současná doba jako je zdražování nájmů, energií apod. Rozvojovými oblastmi jsou 

rekonstrukce stávajících kolejí, ale i dostavba 2. etapy Kolejí Vinařská, jejíž náklady budou 

činit zhruba 1,7 mld. Kč. Dále rektor představil vizualizace kolejí v rámci UKB. K činnostem 

Mezinárodní vědecké rady MU (ISAB MU) rektor poté uvedl, že jde o nezávislý orgán 

složený z mezinárodně uznávaných vědců, kteří patří ke špičce ve svých oborech. Rada 

se schází ročně a nově se plánuje postupná obměna a doplnění nových členů. Cíli rady je 

pomáhat univerzitě při vytváření vědeckých strategií, poskytovat nezávislé posouzení 

kvality vědy i studia, především doktorského a poradenství ve vědeckých otázkách. 

Poslední zasedání rady se konalo ve dnech 22. až 23. 11. 2022 s následujícími 

doporučeními pro MU. Z dlouhodobých doporučení se jedná zejména o posilování kvality 

doktorských studií a mezinárodní mobility vč. lákání zahraničních vědců na MU. Dalším 

výstupem rady byla zpráva, která oceňuje centrální strategii MU k podpoře vynikajících 

výsledků, nové investiční záměry v rámci Univerzitního kampusu Bohunice, systém 

interního rozpočtu vědy a výzkumu na MU a zvyšující se počet zahraničních studentů. Dále 

bylo doporučeno pokračovat v opatřeních vedoucích ke zkvalitnění doktorských studií, 

využít národní reformy doktorských studií i závěrů vnitřního hodnocení vědy a zřídit za tímto 

účelem pozici PhD garanta. Dále posílit socioekonomickou situaci doktorských studentů a 
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navýšit doktorská stipendia a v neposlední řadě pokračovat a dále rozvíjet GAMU pro 

podporu vědecké excelence a podporu vědecké a studentské mezinárodní mobility. Na 

úplný závěr rektor informoval o navýšení stipendia v doktorských studiích, které se pro 

následující akademický rok zvyšuje na 15 000 Kč. Z dalších úkolů, které rektor přijal na 

listopadovém zasedání AS uvedl, že v rámci aplikaci e-volby bude možné oznamovat 

kandidatury. K realizaci dojde s plánovanými změnami Volebního řádu AS. Co se týká 

vylepšení aplikace e-volby ve vztahu k volbě studentských zástupců do programových rad, 

požádal o doplnění prorektora M. Bulanta. Prorektor M. Bulant uvedl, že nechal prověřit 

zavedení kolonky pro aplikaci e-voleb k volbě studentských zástupců v programových 

radách. Technicky je daná věc uskutečnitelná takřka ihned, přesto požádal o posečkání na 

celkovou revizi procesu e-voleb v rámci MU, která se uskuteční zhruba za rok. Nyní 

probíhají diskuse a reflexe systému e-voleb na úrovni fakult. Rektor ještě k navyšování 

stipendií uvedl, že diskuse s děkany je komplikovaná a na danou věc není mezi děkany 

shoda. S ohledem na doporučení interního hodnocení vědy a výzkumu a doporučení ISAB 

MU se rektor rozhodl stipendia navýšit. Cílem je skutečně navýšit stávající příjem 

doktorských studentů o 3 000 Kč, tedy nikoliv těmto studentům snižovat úvazky apod. 

Účelem je zároveň připravit se na navyšování stipendií, ke kterému dojde s novelou ZVŠ. 

Pokud od doktorských studentů očekáváme excelentní výzkum je nezbytné abychom se 

přiblížili k ohodnocení doktorských studií v okolních zemích. Rektor zároveň uvedl, že jako 

předseda ČKR bude usilovat o navýšení financí v rozpočtu pro VŠ na tyto očekávané 

výdaje.  

 

Diskuse 

Senátor K. Kubíček považuje navýšení stipendií za dobrý krok. Zajímá se, zda toto 

navýšení bude mít vliv na počet studentů v doktorských studiích. Rektor uvedl, že 

nepochybně ano. Jde však o rozhodnutí v autonomiích fakult. I proto je opatření platné od 

nového akademického roku, aby se komise v rámci přijímacích řízení zamysleli nad 

kvalitami uchazečů do doktorského studia. Signálem navýšení stipendií není, aby byly 

snižovány pracovní úvazky studentů, ale aby skutečně došlo k navýšení příjmů studentů. 

Jde o první krok v rámci navyšování socioekonomického statutu doktorských studentů, 

kterých bude v budoucnu přibývat. Je přesvědčen, že jde o krok správným směrem. Krok 

tedy patrně povede ke snížení počtu studentů v doktorských studijních programech a 

zřejmě také ke snížení neúspěšnosti v rámci doktorských studií, která je dnes enormní. 

Senátor P. Vurm je ve vztahu k systémům kontrol doktorských studijních programů na MU 

přesvědčen, že by v rámci MU nedošlo k nedávno velmi diskutovaným pochybením na 

Mendelově univerzitě, přesto obecně v tuzemsku vnímá systémové problémy v otázce 

počtu studentů na jednoho školitele, financování doktorského studia nebo vedení 

doktorského studia v angličtině. Ptá se, zda rektor v tomto smyslu povede jednání např. na 

úrovni ČKR či jinde. Rektor nechce komentovat postupy na Mendelově univerzitě, protože 

nezná její vnitřní mechanismy v této oblasti, a proto se v odpovědi bude soustředit pouze 

na MU. Považuje za velmi důležité a správné, že bylo napříč MU zavedeno hodnocení 

vnitřní vědy a mj. i doktorských studií. Zpětné zrcadlo je velmi dobré. Proto věří, že by na 

MU nemohlo k takovým situacím dojít, o to více jsou důležitá příslušná preventivní a 

kontrolní opatření. Co se týče zmiňovaných problémů, bude o nich diskutováno na RVH 

nebo při evaluaci fakult. Téma považuje za mnohovrstevný a dlouhodobý úkol pro MU. 

Senátor I. Foletti se ve vztahu k navyšování stipendií v doktorských studiích ptá, proč 

nebyla stipendia navýšena už od nadcházejícího semestru s ohledem na ekonomickou 

situaci, která je dramatická. Rektor uvedl, že termín navýšení stipendií byl stanoven 

s novým akademickým rokem, aby navýšení mělo předvídatelnost pro fakulty a mělo pro 
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ně význam i v nadcházejících přijímacích řízeních. Zopakoval, že jde o první krok, za 

kterým budou následovat další kroky. Senátor V. Kudrle se ptá z jakých prostředků MU 

hradí dobrovolnické centrum MUNI Pomáhá. Rektor uvedl, že primárně z centralizovaných 

prostředků. Kvestorka doplnila, že ze dvou třetin jde o centralizované prostředky a z jedné 

třetiny jde o finanční prostředky ze sbírek. Senátor D. Solak s ohledem na nabídku 

prorektora M. Bulanta o ročním posečkání úprav v aplikaci e-volby sdělil, že společně se 

senátorkou K. Holíkovou s tímto odložením za těchto podmínek souhlasí. Dále poděkoval 

vedení MU za podporu činnosti Studentské komory Rady vysokých škol. 

5. Volba předsedkyně/předsedy a členek/členů volební komise pro volbu 
kandidátky/kandidáta na funkci rektorky/rektora MU 

Předseda AS bod uvedl: 

• AS zřizuje volební komisi pro volbu kandidáta na funkci rektora dle odst. 2 Přílohy č. 1 

Statutu MU;  

• členy volební komise vč. jejího předsedy volí AS formou tajného hlasování; 

• k přijetí je třeba nadpoloviční většina přítomných členů AS. 

 

Předseda AS nejprve vyzval k představení dvou avizovaných nominací na pozici 

předsedy volební komise pro volbu kandidáta na funkci rektora. Senátor P. Vurm 

nominoval senátora I. Folettiho. Senátor J. Tomandl nominoval senátora J. Slováka. 

Předseda AS vyzval jednotlivé nominované o představení vizí, se kterými by chtěli danou 

pozici vykonávat. Senátor I. Foletti uvedl, že pozici předsedy této volební komise vnímá 

za pokornou službu, kterou osobně už jednou úspěšně zvládnul.  Zmiňovanou službu 

chápe jako snahu o co nejlepší výběr rektora či rektorky MU. Sdělil, že byl podpořen 

některými členy SK. Jejich podpory si velmi váží. Dále uvedl, že někdy v rámci diskusí 

v AS pociťuje jisté tenze až polarizaci nad určitými tématy, což jej mrzí. Jako předseda 

volební komise se proto bude snažit pojit, nikoliv polarizovat. Senátor J. Slovák uvedl, že 

stejně jako senátor I. Foletti funkci nevnímá jako prostředek k docilování svých cílů. Role 

předsedy volební komise je rolí moderátora, který by měl dbát na to, aby členové AS měli 

pocit, že mají z koho vybírat za transparentního představení kandidátů akademické obci a 

zároveň, aby činnosti předsedy nevedly ke zbytečným rozvernostem. Se senátorem I. 

Folettim se shodli, že pokud nebudou jeden nebo druhý zvoleni předsedou komise, mají 

oba zájem o členství v komisi. Předseda AS připomněl, že dle Přílohy č. 1 Statutu MU 

volební komise připravuje a řídí volby kandidáta na funkci rektora. Dále sestavuje 

harmonogram a podmínky přihlášek, o čemž dnes bude komise jednat. Rolí předsedy je 

typicky moderovat diskusi s akademickou obcí, a to ať už v rámci diskuse, která se např. 

v minulosti konala v Univerzitním kině Scala anebo v rámci online diskuse. I toto jsou 

skutečnosti, na které má vliv předseda komise.  

 

Diskuse 

Senátor V. Kudrle má povědomí o tom, že jednotliví kandidáti na funkci předsedy volební 

komise mají odlišné představy ohledně výkonu této funkce. Poprosil o představení toho, 

v čem tyto odlišnosti spočívají. Senátor I. Foletti uvedl, že rozdíl mezi kandidáty spočívá 

v pojetí online diskuse. Osobně se přiklání k založení diskusního vlákna na určitou dobu, 

např. jako tomu bylo posledně, tj. před velkou debatou, která se zřejmě i letos uskuteční 

v Univerzitním kině Scala. Umožní to demokratičtější debatu, v rámci které budou moci 

kandidáti na funkci rektora diskutovat. Dále uvedl, že pokud by měl AS ještě jinou 

představu, nebránil by se realizovat spíše variantu širokého konsensu. Co se týká velké 
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debaty, byl by zastáncem toho, aby proběhla částečně hybridně, což by mohlo pomoci 

s některými tématy. Primát na dotazy by však měli fyzicky přítomní. Senátor J. Slovák 

uvedl, že jeho vize se od vize senátora I. Folettiho liší pouze v kosmetických detailech. Co 

se týká online diskuse, měla by být vedena formou relativně volného vlákna, a to 

prostřednictvím dvou diskusních oken, jedno před velkou debatou a druhé po této diskusi, 

a to z toho důvodu, že někteří uchazeči mohou být v pracovně vytížených pozicích a jiní 

nikoliv, čímž by tito posledně jmenovaní uchazeči mohli být zvýhodněni. Co se týče velké 

diskuse, považuje za samozřejmé, aby tato diskuse byla přenášena online pro pasivní 

účastníky. K hybridně vznášeným dotazům k této diskusi si není jistý, aby poté předseda 

komise nevyvolal vášně, pokud by některý dotaz nevybral. Umí si představit, že by před 

velkou debatou bylo spuštěno např. na 20 minut vlákno věnované kladení dotazů, které by 

poté mohly být předmětem velké debaty. Tyto dotazy by byly předloženy uchazečům, kteří 

by si z nich mohli vybrat. Tím by byl zachován otevřený a rovný přístup pro všechny.  

 

Hlasování o předsedovi komise pro volbu kandidáta na funkci rektora MU 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 48. 

prof. Ivan Foletti, MA, Docteur ès Lettres     35 

prof. RNDr. Jan Slovák, DrSc.                      12 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity volí předsedou volební komise pro volbu 

kandidáta na funkci rektora Masarykovy univerzity prof. Ivana Folettiho, MA, Docteur 

ès Lettres. 

 

Předseda AS po volbě předsedy volební komise uvedl, že je třeba dále zvolit zbývající 

členy komise s tím, že dva členové komise musí být členové SK. Vyzval předsedy komor 

AS a ostatní členy AS k nominování členů do volební komise, přičemž konstatoval, že 

nominovaným je dosud senátor J. Slovák. Předseda SK uvedl, že SK se shodla na 

nominaci senátorky K. Holíkové a senátora O. T. Floriana. Předseda KAP nominoval 

senátory J. Slováka a J. Bejčka. Senátor D. Solak nominoval senátorku A. Lamaczovou. 

Senátor I. Foletti uvedl, že by ocenil, kdyby členové komise nebyli na straně akademiků 

pouze muži, aniž by se snažil stanovovat kvóty. Předseda SK navrhnul, aby se volba 

konala prostřednictvím aplikace e-volby. Předseda KAP by s návrhem souhlasil za 

předpokladu, že u sebe všichni mají zařízení, prostřednictvím kterého by mohli hlasovat. 

Předseda AS uvedl, že hlasování proběhne v IS. Senátor J. Slovák v reakci na předsedu 

volební komise uvedl, že zastoupení osob v komisi měla být starostí lidí, kteří připravovali 

nominace. Přijde mu v tuto chvíli zbytečné toto téma do debaty vnášet. Předseda SK 

reagoval, že senátor I. Foletti pouze vyjádřil svůj názor a jak bude hlasovat on sám. Má za 

to, že nikdo se nepokusil nastavit nějaké kvóty. Senátorka A. Lamaczová by si přála, aby 

členové AS nehlasovali na základě pohlaví. Senátor I. Foletti vnímá tlaky ohledně 

kandidování členů do komise. S ohledem na to, že určité tlaky zaznamenal, osobně 

podpořil kandidaturu senátorky A. Lamaczové, když svou kandidaturu chtěla vzít zpět. 

Senátor V. Kudrle požádal nominované o představení svých představ, do jaké míry by 

moderovali diskusi v diskusním vláknu a jaký mají pohled např. na anonymní dotazy. 

Senátorka A. Lamaczová uvedla, že by volba měla být co nejvíce demokratická, i proto 

by nemělo docházet k filtraci diskusního vlákna, vyjma urážlivého či rasisticky 

motivovaného příspěvku. Domnívá se, že by mělo jít o otevřenou diskusi. Myslí si, že by 
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mohl být předmětem diskuse i anonymní dotaz, pokud by byl relevantní a daný anonym 

byl členem akademické obce MU. Senátorka K. Holíková se rovněž domnívá, že volby 

jako takové by měly být co nejvíce transparentní a domnívá se, že i věcný anonymní dotaz 

by mohl být akceptován. Senátor O. T. Florian by osobně preferoval, kdyby diskuse ve 

vlákně byla moderována co nejméně. Může nastat situace, kdy některý z dotazu bude 

v rozporu s etickým kodexem nebo disciplinárním řádem. Takové příspěvky by nechal 

smazat. S ohledem na to, že se nacházíme na akademické půdě má za to, že diskuse by 

měla být co nejotevřenější a nejširší. Do určitých vláken by mohly mít přístup i osoby mimo 

akademickou obec. Senátor J. Slovák má za to, že regulace v diskusi nemá vůbec místo, 

pokud je daná osoba verifikována IS až na nepřijatelné případy, které však náleží řešení 

ze strany IS. V případě, že by se diskuse vymykala rozumným mantinelům, domnívá se, 

že je rolí předsedy komise do diskuse vstoupit a usměrnit ji, nikoliv ji promazávat. Domnívá 

se, že anonymní příspěvek v tomto případě není na místě. Senátor J. Bejček uvedl, že je 

stejně jako jeho předřečníci, zastáncem velmi otevřené diskuse. Nakonec reakce 

kandidáta na rektora může být tím nejlepším doporučením nebo nedoporučením, jak se 

v dané situaci zachová.  Má jedinou výhradu, a to že kandidáti na rektora by měli mít jasně 

vyhraněný časový prostor k vyjádření, aby nemuseli celý den odpovídat jako klikající stroje. 

(Následně proběhla diskuse o procedurální formě hlasování členů volební komise). 

 

Hlasování o členech volební komise pro volbu kandidáta na funkci rektora MU – návrh na 

rozdělení hlasování dle příslušnosti kandidátů ke komorám 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 47. 

Pro:                    30 

Proti:              15 

Zdrželi se:            2 

 

Hlasování o členech volební komise pro volbu kandidáta na funkci rektora MU – KAP 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 48.  

prof. JUDr. Josef Bejček, CSc.   23 

prof. RNDr. Jan Slovák, DrSc.    29 

Mgr. Adéla Lamaczová               34  

 

Hlasování o členech volební komise pro volbu kandidáta na funkci rektora MU – SK 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 47.  

Mgr. Kateřina Holíková               38 

Mgr. Oldřich Tristan Florian        35 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity volí členy volební komise pro volbu 

kandidáta na funkci rektora Masarykovy univerzity ve složení prof. RNDr. Jan Slovák, 

DrSc., Mgr. Adéla Lamaczová, Mgr. Kateřina Holíková a Mgr. Oldřich Tristan Florian.                      

6. Vyhlášení volby kandidátky/kandidáta na funkci rektorky/rektora MU 

Předseda AS bod uvedl: 
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• AS vyhlašuje volbu kandidáta na funkci rektora dle odst. 2 Přílohy č. 1 Statutu MU;  

• k přijetí je třeba nadpoloviční většina přítomných členů AS. 

 

Předseda AS vyhlášení volby členům AS podrobně popsal, jak jej vykládá Příloha č. 1 

Statutu MU. 

 

Diskuse 

 Předseda KAP se ptá, kde se bude konat volba nového rektora a zda již byl tento prostor 

zamluven. Předseda AS sdělil, že volba proběhne v aule MU v budově PrF, přičemž byl 

tento prostor k danému účelu zamluven.   

 

Hlasování o vyhlášení volby kandidátky/kandidáta na funkci rektorky/rektora MU 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 42. 

Pro:                    42 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s přílohou č. 1 odst. 2 Statutu 

Masarykovy univerzity vyhlašuje volbu kandidáta na funkci rektora Masarykovy 

univerzity pro funkční období od 1. září 2023 do 31. srpna 2027. O návrhu kandidáta 

na jmenování do funkce rektora se bude Akademický senát Masarykovy univerzity 

usnášet na svém zasedání 3. dubna 2023 v 15:00 hodin. 

7. Jednací řád Vědecké rady FSpS MU 

Předseda AS bod uvedl: 

• předložil předseda AS FSpS v termínu stanoveném JŘ; 

• AS schvaluje dle § 9 odst. 1 písm. b) bodu 2 ZVŠ;  

• k přijetí je třeba nadpoloviční většina přítomných členů AS. 

 

Proděkanka FSpS Z. Sajdlová předpis podrobněji představila. Oproti stávajícímu 

jednacímu řádu se mění forma jednání Vědecké rady FSpS. Nejde o změny, které by 

nebyly obvyklé na jiných fakultách.  

 

Stanovisko LK (přednesl předseda LK, M. Koščík) 

LK doporučuje AS schválit Jednací řád Vědecké rady FSpS MU v předloženém znění bez 

připomínek. 

 

Stanovisko rektora   

Rektor souhlasí s návrhem Jednacího řádu Vědecké rady FSpS MU. 

 

Diskuse 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

 

Hlasování o jednacím řádu Vědecké rady FSpS MU 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 43. 
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Pro:                    43 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bodu 2 

zákona o vysokých školách schvaluje Jednací řád Vědecké rady Fakulty sportovních 

studií Masarykovy univerzity ve znění, které bylo schváleno AS FSpS MU dne 5. 12. 

2022, a které tvoří přílohu zápisu ze zasedání AS MU. 

8. Jednací řád Akademického senátu ESF MU 

Předseda AS bod uvedl: 

• předložil předseda AS ESF po termínu stanoveném JŘ; 

• AS schvaluje dle § 9 odst. 1 písm. b) bodu 2 ZVŠ;  

• k přijetí je třeba nadpoloviční většina přítomných členů AS. 

 

Předsedkyně AS ESF předpis představila. Zásadní změnou je snížení počtu senátorů 

k usnášeníschopnosti. Další změnou je snížení lhůty k předkládání návrhů AS ESF ze 

stávajících 8 dnů na 7 dnů před zasedáním AS. Byla upravena i forma hlasování členy AS 

ESF. Změny byly přijaty ke zvýšení efektivity jednání AS ESF. 

 

Stanovisko LK (přednesl předseda LK, M. Koščík) 

LK jednomyslně doporučuje AS schválit Jednací řád Akademického senátu ESF MU v 

předloženém znění bez připomínek. 

 

Stanovisko rektora   

Rektor souhlasí s návrhem Jednacího řádu Akademického senátu ESF MU. 

 

Diskuse 

Senátor J. Capák namítl, že AS ESF bude po přijetí předpisu usnášeníschopný v podstatě 

bez přítomnosti jediného studenta. Problém je i v tom, že změny byly přijaty ke konci 

volebního období, kdy tímto novým řádem se bude primárně řídit nový AS ESF. 

Předsedkyně AS ESF reagovala, že navrhované změny byly projednány na zasedání AS 

ESF v listopadu 2022, přičemž jedna ze studentských senátorek požádala, aby byly změny 

přijaty do konce roku 2022. AS ESF neměl nikdy problém s tím, že by se jej neúčastnili 

studentští zástupci, ale v tom, že senát nebyl usnášeníschopný. Senátor J. Procházka 

coby člen akademické obce ESF rovněž vyjádřil své pochybnosti nad projednávaným 

předpisem. Znění, které je navrženo skutečně umožní AS ESF hlasovat bez přítomnosti 

jediného senátora, což považuje i s ohledem na zastoupení 11 akademiků a 6 studentů za 

nekorektní. Senátor D. Zbíral má za to, že jde o požadavek AS ESF, který musí AS 

respektovat. Domnívá se, že AS nepřísluší do předpisu dále zasahovat, pokud již byl řádně 

schválen. Senátor J. Slovák doplnil, že rolí AS je sledovat, zda ve vnitřním předpisu fakulty 

jsou nebo nejsou formální nesrovnalosti. Předseda AS konstatoval, že změny v Jednacím 

řádu AS ESF byly schváleny jednomyslně. Senátor J. Capák zopakoval své výhrady 

k usnášeníschopnosti. Jednomyslné schválení předpisu si vysvětluje tím, že šlo o poslední 

zasedání AS ESF.  
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Hlasování o jednacím řádu akademického senátu ESF MU 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 44. 

Pro:                    23 

Proti:              10 

Zdrželi se:           11 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bodu 2 

zákona o vysokých školách schvaluje Jednací řád Akademického senátu 

Ekonomicko-správní fakulty Masarykovy univerzity ve znění, které bylo schváleno AS 

ESF MU AS ESF dne 12. 12. 2022, a které tvoří přílohu zápisu ze zasedání AS MU. 

9. Různé 

A. Diskuse uchazečů o funkci rektora/rektorky s členy KAP a apel předsedy KAP 

směrem ke členům volební komise pro volbu kandidáta na funkci rektora  

Předseda KAP pozval případné uchazeče o funkci rektora k diskusi s členy KAP, která se 

uskuteční dne 20. 3. 2023 v 15:00. Dále předseda KAP poděkoval přítomným za účast na 

zasedání AS, která umožnila zvolit volební komisi pro volbu kandidáta na funkci rektora vč. 

jejího předsedy. Poděkoval členům volební komise a jejímu předsedovi za zvolení a 

zároveň apeloval, aby členové komise vykonávali své funkce vážně, neboť pokud správně 

počítal tak dva členové z celkových pěti členů volební komise nevyčkali ani do vyhlášení 

volby rektora, takže by byl moc rád pokud by členové volební komise vykonávali svůj dohled 

nad volbou rektora velice zodpovědně a věnovali ji dostatek času a dostatek energie. 

Momentálně jsou na zasedání přítomní pouze dva členové komise, čímž prakticky přestala 

být usnášeníschopná. Senátor I. Foletti se coby předseda volební komise zastal senátorky 

a jinak členky volební komise A. Lamaczové, neboť jako maminka od dětí musela zasedání 

AS předčasně opustit.  Předseda KAP reagoval, že i právě toto mělo být zohledněno při 

výběru členů volební komise, protože diskuse komise bohužel budou dlouhé a často budou 

probíhat do večerních hodin. Senátor I. Foletti se proti vyjádření předsedy KAP důrazně 

ohradil. Podle něj se může i žena s dítětem účastnit na takto důležitém orgánu, kterým je 

volební komise pro volbu kandidáta na funkci rektora. Senátor K. Kubíček se zpětně zeptal 

senátora M. Koščíka, co myslel svou nevhodnou poznámkou a zda by se případně mohl 

omluvit. Záležitost nepovažuje za vtipnou zvláště, když takovou poznámku vyřkl někdo, kdo 

reprezentuje KAP. MU dlouhodobě o usiluje o HR Awards a různé granty na podporu 

rovných příležitostí a poté akademický pracovník MU do zápisu sdělí něco, co je naprosto 

mimo chápání a v rozporu s tím o co MU dlouhodobě usiluje. Předseda KAP požádal 

senátora K. Kubíčka, zda by mohl zopakovat co tak nevhodného řekl, možná tomu jen 

špatně rozumí. Senátor K. Kubíček slyšel, že AS měl zohlednit, že senátorka A. 

Lamaczová je matkou od dětí s ohledem k tomu, že jednání komise budou dlouhá a trvat 

do večerních hodin. Předseda KAP uvedl, že neví, zda je senátorka A. Lamaczová matkou 

či není, ale svou poznámkou chtěl sdělit, že si sama senátorka A. Lamaczová měla zvážit, 

zda ji její rodičovství umožní účastnit se zasedání komise. Sám je otcem dětí a také se 

neúčastní některých věcí, kterých by se účastnit chtěl, proto vždy váží své rodičovské 

povinnosti, kdy se může nebo kdy se  nemůže určitých věcí účastnit. Chtěl jen apelovat na 

zodpovědný výkon funkcí členů komise. Nepovažuje za dobrý signál, když člen či členka 

této komise nevyčká na zasedání AS ani do vyhlášení volby na funkci rektora. Předpokládá, 

že senátor O. T. Florian matkou od dětí není. Závěrem sdělil, že nemá potřebu se za cokoliv 
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omlouvat. Senátor K. Kubíček požádal, zda by se např. prorektorka S. Koryčánková mohla 

vyjádřit a nezávisle posoudit obsah diskuse, které asi přestává rozumět. Senátorka M. 

Košatková uvedla, že senátorka A. Lamaczová si jistě své možnosti zvážila, a proto se 

zřejmě o pozici ucházela. Výroky senátora M. Koščíka považuje za devalvaci jejího 

rozhodnutí kandidovat. Senátor T. Sedláček se zeptal senátora M. Koščíka, zda jsou mu 

přesné důvody odchodu senátorky A. Lamaczové zřejmé, např. zda jsou její děti nemocné 

apod. Osobně by v případě naléhavé potřeby svých dětí také neprodleně zasedání AS 

opustil. Senátor I. Foletti doplnil, že důvody odchodu A. Lamaczové zopakoval, neboť je 

sama senátorka před svým odchodem explicitně uvedla. Zopakoval, že si stojí za obsahem 

své reakci, neboť jakkoliv byla poznámka M. Koščíka myšlena, pochopila ji většina stejně, 

tedy tak jako senátor K. Kubíček. Senátor D. Solak se ještě vyjádřil k poznámce senátora 

M. Koščíka směrem k senátorovi O. T. Florianovi. Osobně se senátorem O. T. Florianem 

zná několik let a obecně může říct, že přistupuje k členství v AS či jiných orgánech velmi 

zodpovědně. Obecně je jeho účast na zasedáních AS jedna z nejvyšších i proto mu SK 

dala důvěru a navrhla jej do volební komise. Nadto nevíme, jaké přesně důvody senátor O. 

T. Florian ke svému odchodu měl. To, že odešel dneska ještě neznamená, že by odešel 

jindy. Mrzí ho, že jsou zpochybňovány kvality kandidátů do komise na základě jejich 

jednoho odchodu. Předseda KAP se nechtěl dotknout kvalit jednotlivých kandidátů, ale 

toliko apeloval na jejich motivace při výkonu funkce člena volební komise. Apeluje i na 

ostatní členy AS, aby byla volbě rektora věnována obecně velká pozornost. Senátorka K. 

Holíková věří, že zvolení členové komise budou své funkce vykonávat zodpovědně. To, 

že někteří členové odešli dříve nepovažuje za problematické. Považuje za nevhodné 

posuzovat motivace těchto členů dle toho, zda jde o muže či ženu. Děti většinou chtějí 

maminku. Senátor Š. Čada uvedl, že nevidí rozdíl v posuzování kvalit či motivací 

zmiňovaného člena a členky komise. V tomto kontextu jde o jedno a to samé. Prorektorka 

S. Koryčánková uvedla, že o pauze v rámci dnešního zasedání hovořila s předsedou KAP, 

přičemž se ho tázala, zda se někdo zamýšlel nad nominacemi žen do předsednictví volební 

komise. Byla ubezpečena, že žádná z žen kandidovat do předsednictví komise nechtěla, 

což ji uklidnilo v tom smyslu, že se přemýšlelo i o tom, že i předsedkyní komise mohla být 

žena. Domnívá se, že bude na zvoleném předsedovi komise, jakým způsobem bude 

spolupracovat s jednotlivými členy komise a jakým způsobem zohlední jejich možnosti. 

Vyřčenou poznámku předsedy KAP nevnímala tak genderově.  

 

B. Rozloučení senátora P. Vurma 

Senátor P. Vurm oznámil, že s koncem jeho úvazku na MU zanikne jeho členství v AS. 

Prostředí v AS považoval vždy za noblesní. Je rád, že byl u takových momentů jako bylo 

např. začlenění FaF do MU nebo u volby současného rektora. Poděkoval všem za 

spolupráci. 

 

C. Účast MU na novém zákoně o vědě a výzkumu 

Senátor K. Kubíček zaznamenal, že ministryně pro vědu a výzkum začala se svým týmem 

připravovat nový zákon o vědě a výzkumu. Zajímá ho, jakou roli v přípravách bude hrát 

MU. Rektor odpověděl, že realizace zákona je jedním z bodů programového prohlášení 

vlády. Zúčastnil se dvou schůzek k tezím nového zákona. Uvedl, že ambicí ministryně je 

kompletně napsat nový zákon, přičemž do dneška není k dispozici žádný draft tohoto 

předpisu. Požádal o doplnění prorektora R. Polčáka, jinak člena Legislativní rady vlády, 

v jaké fázi se konkrétně nachází nový zákon. Prorektor R. Polčák doplnil, že záměrem je 

skutečně psát nový zákon ihned v paragrafovém znění. Současným apelem je, aby 

k zákonu nejdříve vznikl věcný záměr, ke kterému proběhne věcná diskuse. Uvedl, že vývoj 
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tvorby zákona bude sledovat také K. Ronovská (PrF), která je členkou Rady pro výzkum, 

vývoj a inovace. Ideje, které se ohledně zákona zatím vyskytují mají určitou míru 

smysluplnosti. Zatím zde nevidí potenciál pro zásadní subverzi či jiný zásad ze strany MU. 

Prorektorka Š. Pospíšilová doplnila, že se osobně bude účastnit nadcházejícího jednání 

pracovní skupiny pro tvorbu tohoto zákona. Rektor uvedl, že je rád, že MU má po této 

stránce vhled do dění kolem nového zákona, což nelze považovat za automatické. 

Částečně tak máme po této stránce také možnost diskutovat finální znění tohoto zákona. 

 

D. Navyšování koeficientu ekonomické náročnosti (KEN) 

Senátor I. Foletti zaznamenal debaty o platech pracovníků filozofických fakult v rámci 

ostatních VŠ. V těchto diskusích mj. zazněla otázka navyšování KEN. Zajímá se, jaké je 

stanovisko MU k navyšování KEN nejen v rámci FF. V doplňujícím dotazu se pak ptá, zda 

je to tak, že čím vyšší je KEN, tím výhodnější je ho jako VŠ mít. Rektor rovněž obdržel 

tento dopis z iniciativy děkanů a děkanek filozofických fakult ostatních VŠ. Podobná 

iniciativa zde existuje i na straně děkanů ekonomických fakult, ale i uměleckých VŠ. Rektor 

k problematice uvedl dva body. Za prvé, MU bez dalšího nesleduje rozdělování prostředků 

tak, jak jej vypisuje MŠMT, ale hledá v rámci pravidel sestavování rozpočtu konsensus, 

přičemž považuje velmi důležitou diskusi o tomto konsensu. Za druhé, diskuse o KEN může 

být jistě zajímavá, možná může něco přinést, ale je třeba si uvědomit, že nevede 

k navyšování peněz do systému, neboť spočívá pouze v diskusi o formě přerozdělení 

peněz v rámci systému. Navíc s KEN se pojí limity. Pokud dnes mají nejvyšší KEN 

stomatologové, tak objem peněz se stejně nepovede navýšit, protože jsou zde dány limity 

k počtům přijatých uchazečů do daného oboru. Problém je zcela jiný, a to, že podíl financí 

pro VŠ v kapitole MŠMT se za posledních šest let snížil z 18 % na 11 %. Na tom je jasně 

vidět, že školství dynamicky posiluje financování do oblastí regionálního školství, což není 

špatně, ale dlouhodobě na jednáních s příslušnými ministry a náměstky apeluje na to, že 

pokud se navyšují prostředky na jedné straně, musí se navyšovat i na straně druhé, tedy 

na straně VŠ, neboť jsou také součástí vzdělávacího systému.  

 

E. Závěrečné slovo rektora 

Rektor přítomným poděkoval za účast na zasedání. Připomněl, že dnes je výročí od 

upálení Jana Palacha. Domnívá se, že bychom se všichni měli zamyslet nad tím, co tímto 

činem chtěl Jan Palach vyjádřit a co to pro nás znamená v dnešním kontextu. Poděkoval 

senátorovi P. Vurmovi za milá slova a jeho činnost pro MU. Rektor dále oznámil, že se 

bude ucházet o znovuzvolení do funkce rektora. Domnívá se, že má MU co nabídnout i do 

následujícího volebního období. Závěrem se vrátil k pozvánce oslav výročí založení MU, 

které se přesně nepotkává se dnem založení MU, ale se dnem, kdy bude jasno o budoucí 

hlavě České republiky mj. pokračovateli T.G.M., jehož jméno nese naše univerzita. V tomto 

kontextu popřál vše dobré a chladnou mysl při probíhajících prezidentských volbách. 

 
Nejbližší řádné zasedání Akademického senátu MU bylo svoláno na 6. března 2023.  
 

Na závěr předseda AS poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání v 18:15 hod. 

 

Zapsal: Mgr. Jan Kabát, právník RMU.  

 

Text schválil: Mgr. Josef Menšík, Ph.D., předseda AS, dne 23. 1. 2023. 
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Zápis zveřejněn po sedmidenní lhůtě na uplatnění připomínek členů AS dne 3. 2. 2023. 

 

 

…………………………………………. 

Mgr. Josef Menšík, Ph.D. 



 

 

Příloha č. 1 

 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 16. 1. 2023 

Komora akademických pracovníků 

  

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta   

1 prof. JUDr. Josef Bejček, CSc. X  

2 doc. JUDr. Filip Křepelka, Ph.D.  X 

3 JUDr. Veronika Smutná, Ph.D.  X 

Lékařská fakulta   

4 prof. MUDr. Milan Brázdil, Ph.D. X  

5 Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D. – předseda KAP X  

6 doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.  X  

Přírodovědecká fakulta   

7 RNDr. Milan Baláž, Ph.D. X  

8 prof. RNDr. Jan Slovák, DrSc. X  

9 prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D. X  

Filozofická fakulta   

10 doc. PhDr. David Zbíral, Ph.D. X  

11 Mgr. Petr Vurm, Ph.D. X  

12 prof. Ivan Foletti, MA, Docteur ès Lettres X  

Pedagogická fakulta   

13 doc. PhDr. Karel Pančocha, Ph.D., M.Sc. X  

14 Mgr. et Mgr. Markéta Košatková, Ph.D. X  

15 Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.  X 

Ekonomicko-správní fakulta   

16 doc. Mgr. Maria Králová, Ph.D.  X  



 

 

17 Mgr. Josef Menšík, Ph.D. – předseda AS  X  

18 doc. Ing. Vladimír Hyánek, Ph.D. X  

Fakulta informatiky   

19 prof. RNDr. Ivana Černá, CSc. X  

20 prof. RNDr. Michal Kozubek, Ph.D. X  

  21 doc. RNDr. Vlastislav Dohnal, Ph.D. X  

Fakulta sociálních studií   

22 PhDr. Markéta Horáková, Ph.D. X  

23 Mgr. Josef Kraus, Ph.D. X  

24 doc. PhDr. Tomáš Vlček, Ph.D.  X 

Fakulta sportovních studií   

25 Mgr. Tomáš Vencúrik, Ph.D. X  

26 doc. Mgr. Jiří Nykodým, Ph.D.  X 

  27 Mgr. Tereza Králová X  

Farmaceutická fakulta    

28 doc. PharmDr. Jan Gajdziok, Ph.D. X  

29 PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D. X  

  30 Mgr. Adéla Lamaczová X  

Vysokoškolské ústavy   

31 doc. Mgr. Karel Kubíček, PhD. X  

32 Mgr. Gabriel Demo, Ph.D. X  

33 PhDr. Renata Prucklová X  

  

 

  

   



 

 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 16. 1. 2023 

Studentská komora 

 

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta   

34 Mgr. Damir Solak X  

35 Mgr. Oldřich Tristan Florian X  

Lékařská fakulta   

36 Mgr. Natália Antalová  X 

37 Adam Wechsler X  

Přírodovědecká fakulta   

38 Mgr. David Novák X  

  39 Mgr. Štěpán Čada X  

  40 Mgr. Tomáš Brom X  

Filozofická fakulta   

  41 Mgr. Kateřina Holíková X  

42 Tomáš Lintner, MA X  

Pedagogická fakulta   

43 Karel Frnka X  

44 Mgr. David Košatka  X  

Ekonomicko-správní fakulta   

45 Ing. Mgr. Martin Stachoň X  

46 Bc. Jiří Procházka X  

47 Jakub Capák X  

Fakulta informatiky   

  48 Mgr. Pavel Novák X  

49 Bc. Jakub Šárník X  



 

 

Fakulta sociálních studií   

50 Mgr. Daniel Jirků – předseda SK X  

51 Bc. Tomáš Vojtíšek X  

Fakulta sportovních studií   

52 Mgr. Adam Kyselica X  

  53 Mgr. Tomáš Sedláček X  

Farmaceutická fakulta   

54 PharmDr. Tomáš Bílik  X  

55 Jaroslava Jamrichová X  

  

  

 

  



 

 

Příloha č. 2 

PŘIJATÁ USNESENÍ 

Zasedání Akademického senátu MU dne 16. 1. 2023 

 

1. Akademický senát Masarykovy univerzity volí předsedou volební komise pro volbu kandi-

dáta na funkci rektora Masarykovy univerzity prof. Ivana Folettiho, MA, Docteur ès Lettres. 

 

2. Akademický senát Masarykovy univerzity volí členy volební komise pro volbu kandidáta na 

funkci rektora Masarykovy univerzity ve složení: 

 

1. Mgr. Adéla Lamaczová; 

2. prof. RNDr. Jan Slovák, DrSc.; 

3. Mgr. Kateřina Holíková; 

4. Mgr. Oldřich Tristan Florian. 

 

3. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s přílohou č. 1 odst. 2 Statutu Masary-

kovy univerzity vyhlašuje volbu kandidáta na funkci rektora Masarykovy univerzity pro 

funkční období od 1. září 2023 do 31. srpna 2027. O návrhu kandidáta na jmenování do 

funkce rektora se bude Akademický senát Masarykovy univerzity usnášet na svém zase-

dání 3. dubna 2023 v 15:00 hodin. 

 

4. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bodu 2 zákona o 

vysokých školách schvaluje Jednací řád Vědecké rady Fakulty sportovních studií Masary-

kovy univerzity ve znění, které bylo schváleno AS FSpS MU dne 5. 12. 2022, a které tvoří 

přílohu zápisu ze zasedání AS MU. 

 

5. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bodu 2 zákona o 

vysokých školách schvaluje Jednací řád Akademického senátu Ekonomicko-správní fakulty 

Masarykovy univerzity ve znění, které bylo schváleno AS ESF MU dne 12. 12. 2022, a které 

tvoří přílohu zápisu ze zasedání AS MU. 

 

 

 

  



 

 

Příloha č. 3 

PŘEKLAD USNESENÍ DO ANGLICKÉHO JAZYKA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 16. 1. 2023 

 

 

NOTE: The official language of the Academic Senate of Masaryk University is Czech.  

The following translation is for informational purposes only. 

 

 

Accepted Resolutions of the 267th Meeting of Masaryk University Academic Senate  

held on January 16, 2023 

 

1. The Academic Senate of Masaryk University elects Prof. Ivan Foletti, MA, Docteur ès 

Lettres as the Chairman of the Election Commission for the election of the Candidate for 

the post of Rector of Masaryk University. 

 

2. The Academic Senate of Masaryk University elects the following members of the Election 

Commission for the election of a candidate for the post of Rector of Masaryk University: 

 

1. Mgr. Adéla Lamaczová; 

2. prof. RNDr. Jan Slovák, DrSc; 

3. Mgr. Kateřina Holíková; 

4. Mgr. Oldřich Tristan Florian. 

 

3. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Annex 1, paragraph 2 of 

the Statute of Masaryk University, announces the election of a candidate for the office of 

Rector of Masaryk University for the term of office from 1 September 2023 to 31 August 

2027. 

 

4. In accordance with Section 9(1)(b)(2) of the Higher Education Act, the Academic Senate of 

Masaryk University approves the Rules of Procedure of the Scientific Council of the Faculty 

of Sports Studies of Masaryk University as approved by the AS FSpS MU on 5 December 

2022, which is attached to the minutes of the AS MU meeting. 

 

5. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Section 9(1)(b)(2) of the 

Higher Education Act, approves the Rules of Procedure of the Academic Senate of the 

Faculty of Economics and Administration of Masaryk University as approved by the AS ESF 

MU on 12 December 2022, which is attached to the minutes of the AS MU meeting. 

 


